
 

 

Schriftelijke vragen (artikel 42) – Windturbines Reijerscop 

Op basis van de beschikbare documenten en met het oog op het standpunt tegen de 

plaatsing van windturbines in Reijerscop, zou LijstvanderDoes de volgende vragen willen 

stellen in het kader van artikel 42  

LvdD bereiken steeds meer signalen dat het onderzoek naar de gezondheid van mens en 

dier nog onvoldoende duidelijk is en dat gewerkt wordt met verouderde gegevens. In een 

interview op NPO1 geeft de gerenommeerde arts Diederik Gommers de volgende signalen 

af: 

https://www.nporadio1.nl/nieuws/podcast/47da8c14-154d-467c-a559-1adf7fe85cd0/diederik-

gommers-over-de-gezondheidsrisicos-van-windmolens-en-het-tekort-aan-betrouwbare-

informatie 

 

Gezondheidsrisico’s van windmolens 

Volgens Gommers zijn de effecten van windmolens op de gezondheid nog onvoldoende 

onderzocht, terwijl de impact op omwonenden duidelijk voelbaar is. Hij legt uit: "Het gaat 

waarschijnlijk vooral over het niet hoorbare geluid. Dat geeft bij een bepaalde groep mensen 

extra klachten, zoals slaapstoornissen. En we weten hoe ernstig die je kwaliteit van leven 

kunnen beïnvloeden." 

 

Hij verwijst naar een meta-analyse uit 2023 die een lineaire relatie laat zien tussen 

slaapstoornissen en de afstand tot windmolens. "Als je binnen 500 meter woont, heeft 80% 

van de mensen last van slaapstoornissen," aldus Gommers. Toch worden beleidsbesluiten 

vaak gebaseerd op data van de windmolenindustrie zelf. "Veel modellen zijn opgesteld onder 

ideale omstandigheden, wat de resultaten minder betrouwbaar maakt." 

 

Gezondheid: 

 

1. Waarom is niet gekozen voor strengere normen om hinder te minimaliseren? 

2. Welke invloed heeft de windindustrie tot zover bij Provincie en Gemeente gehad op 

de besluitvorming? 

3. Waar is het Gezondheidsrapport waar de rechtbank in juni 2021 om gevraagd heeft, 

is dat inmiddels gemaakt? Zo ja, kunt u ons dat verstrekken, zo nee, waarom niet? 

4. De heer Gommers spreekt over 500 meter afstand, als zijnde te dichtbij, hij adviseert 

4 x de tiphoogte. Dat houdt dus in 4 x 280 meter = 11,2 meter. Kunt u aangeven of 

Woerden bereidt is het advies van de heer Gommers aan te nemen?  

5. Ervaart de Wethouder druk vanuit de Provincie bij het ontwikkelen van de plannen 

voor Windturbines? 
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6. Is het de Wethouder bekend dat in de Provincie Friesland de Windmolenplannen niet 

zijn doorgegaan, omdat Provincie en Commissaris van de Koning Politiek 

aansprakelijk gesteld zijn voor de schade als gevolg van plaatsing van Windturbines? 

Over natuur en ecologie: 

Het is inmiddels algemeen bekend dat de Reijerscop behoort tot het gebied waar de Grutto 

zijn broedgebied heeft. Zoals u weet is dit een beschermde vogel. Ook zijn er zwaluwen 

gesignaleerd in grote getalen, alsmede diverse soorten vleermuizen. Ook behoort het 

Reijerscop gebied tot het Copelandschap dat bij de Provincie een bijzondere bescherming 

geniet. LvdD verwacht dan ook van de Provincie een onafhankelijk onderzoek naar de 

gevolgen voor Flora en Fauna voor het Gebied Reijerscop, alvorens hierover met betrekking 

tot Windturbines besluiten of afspraken gemaakt worden. Gezien de achtergrond van de 

Wethouder als Bioloog, verwachten wij dan ook dat hij zich hiervoor sterk gaat maken.  

1. Bent u bereidt voor de gezondheid van de inwoners deze extra waarborgen te 

overwegen? 

2. Kunt u ons hierover op korte termijn uitsluitsel geven? 

3. Worden de cumulatieve effecten van nabijgelegen windparken, zoals Rijnenburg, 

meegenomen in de besluitvorming? Zo nee, waarom niet? 

4. Waarom wordt er in het RV gesproken over turbines die dezelfde hoogte moeten 

gaan hebben als die in Rijneveld? Dit impliceert dat er sprake is van 1 gezamenlijk 

Windturbinepart Rijneveld/Reijerscop. Is dit een manier om te voorkomen dat er een 

MER onderzoek gedaan moet worden? 

5. Waarom wordt de uitvoering van het MER-onderzoek uitgesteld tot na een akkoord 

van de gemeenteraad, terwijl dit onderzoek essentieel is om volledig inzicht te krijgen 

in de ecologische impact? Hoe kan de raad een verantwoord besluit nemen zonder 

deze cruciale informatie? 

Over economische en maatschappelijke impact: 

Er bereiken ons geluiden dat inwoners zich zorgen maken over de waardevermindering van 

hun land en woning als het gevolg van de plaatsing van Windturbines.  

1. Is er al over nagedacht hoe dit te compenseren? 

2. Wat is dan de procedure? 

3. Waarom wordt het minimum van 50% lokaal eigendom niet verder verhoogd, gezien 

de zorgen over betrokkenheid en verdeling van baten? 

Draagvlak 

1. Hoeveel direct omwonende hebben aangegeven dat zij willen participeren in de 

coöperatie? 

2. Hoeveel eigenaren die hebben aangegeven mee te willen werken aan de plaatsing 

van windturbines, wonen daadwerkelijk in Reijerscop, en zijn dus direct omwonende? 

3. In juli 2021 is aangegeven dat bij onvoldoende draagvlak van direct omwonende de 

plannen voor turbines niet doorgaan. Hoe is nu de stand van zaken op dit vlak? 



Financiën 

1. Hoeveel geld is er tot nu toe uitgegeven door de Gemeente aan de plannen voor de 

Windturbines? 

Over ruimtelijke ordening en alternatieven: 

1. Waarom wordt er zo’n haast gemaakt voor de plannen van turbines, als door 

netcongestie deze turbines eerstvolgende jaren toch niet kunnen draaien? Wellicht 

dat door voortschrijdende technologie er de komende jaren betere oplossingen 

bedacht worden die minder belastend zijn voor onze inwoners en op meer draagvlak 

kunnen rekenen. 

Algemeen: 

1. In juli 2021 tijdens de besluitvorming RES is afgesproken met de Raad tussen de 37 

en de 44 KWu grootschalig op te wekken met wind. Nu wordt alleen nog uitgegaan 

van 44 KWu, waarom? 

2. Na juli 2021 is besloten eerst het laaghangende fruit te plukken, dat wil zeggen eerst 

en vooral te richten op isoleren en energiebesparing,… Is dit ook gebeurt en zo ja, 

hoeveel tijd en geld is hieraan uitgegeven en zo nee, waarom niet? 

Zonnelint: 

In het Raadsvoorstel wordt gesproken van onvoldoende plannen voor Zonne- energie, maar 

… 

1. Hoe staat het 4 na jaar het unaniem aannemen van de Motie Zonnelint, met de 

besprekingen over realisatie hiervan? We hebben hierover niets anders gehoord, dan 

dat Rijkswaterstaat niet voelt voor betalen van een geluidsscherm om de 

Zonnepanelen op te monteren. Echter er zijn ook andere manieren om de 

Zonnepanelen te monteren. 
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